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نقش همکاران بانک توسعه تعاون 
در تحقق مصوبات سفرهای استانی 

رییس جمهور به استان گلستان
معاون مدیرعامل بانک توســعه تعاون اعلام داشت 
نقش همکاران بانک در تحقق مصوبات ســفرهای 
اســتانی رییس جمهور به اســتان گلســتان حائز 

اهمیت است.
کریــم میرزاخانی معاون مدیرعامل بانک توســعه 
تعاون در امور اســتان ها و بازاریابــی که همزمان 
با ســفر رییس جمهور و هیات دولت در اســتان 
گلستان حضور یافته است طی نشست با همکاران 
مدیریت شــعب استان گلســتان مطالبی را مطرح 
نمود. ابتدا حمید رضا ملک سرپرست شعب استان 

به ارائه گزارشی از عملکرد شعب استان پرداخت.
میرزاخانی اظهار داشــت: نقش همکاران استان در 
تحقق مصوبات ســفرهای اســتانی رییس جمهور 
و هیات دولت حائز اهمیت اســت و ســتاد بانک 
نیــز تدابیــر و برنامه های مورد نظــر برای تحقق 
حداکثری را در نظردارند. وی افزود: بانک ها برای 
تقویــت خود از درون و رقابت پویا با دیگر بانکها و 
رقبا یک جعبه ابزار در اختیار دارند، این جعبه ابزار 
شــامل محصول، قیمت ، تبلیغات و ترفیع ، مکان، 
کارکنــان، فرایند ها و دارایی های فیزیکی اســت 
که بــه آمیخته بازاریابی خدمات بانکی شــناخته 
می شــوند. میرزاخانی گفت: بدســت آوردن سهم 
بازار کار چندان ســاده ای نیست وگاه به درستی 
محاســبه نشده است. امروزه بســیاری از نام ها و 
نشــان های تجاری درکنار محاسبه سهم بازار ، به 
دنبال اندازه گیری دو شــاخص دیگر به نام سهم 
ذهنی مشتری و ســهم عاطفی مشتری می باشد؛ 
در کنار ســهم بازار، توجه به ســهم ذهنی و سهم 
عاطفی مشــتریان در توســعه بانک توسعه تعاون 
حائز اهمیت می باشــد. وی گفت: ســهم بازار، به 
ســنجش عرض جایگاه یک بانک می پردازد؛ یعنی 
تابع عقلانیت مالــی، اقتصادی و در مدل بازاریابی 
STP درحوزه بخش بنــدی یا ودرحوزه مهارت ها 

دربخش مهارت های سخت قرارمی گیرد.
میرزاخانی خاطر نشــان کرد: برآورد ســهم بازار 
بانک های کشــور می تواند بر اساس شاخص های 
مختلف صورت گیرد که مهمترین آن منابع اســت 
که بانک های کشور بر اساس فعالیت های خود به 
دســت می آورند. این منابع اســت که امکان ارائه 

تسهیلات و خلق در آمد را میسر می سازد .
این مقام بانکــی ادامه داد: در حــال حاضر بانک 
توســعه تعاون دو درصد امکانات، شــعب و نیروی 
انسانی رادرشبکه بانکی دراختیاردارد، درحالی که 
درشاخص های ســرانه ای به ویژه منابع و مصارف 
حدود یک درصد شــبکه بانکی هستیم که انتظار 
مــی رود با تداوم عملکرد مناســب در دوره کنونی 
و دوره های پیش رو، ســهم بانک توســعه تعاون 
ازمصارف و منابع شبکه بانکی به دو درصد و فراتر 

افزایش یابد.

 مزایده عمومی املاک مازاد 
بانک اقتصادنوین

بانــک اقتصادنوین در راســتای اجرای»قانون رفع 
موانع تولیــد رقابت پذیــر« و رعایــت حداکثری 
دســتورالعمل های بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران املاک تملیکی و مازاد خود را از طریق مزایده 

عمومی و با شرایط ویژه به فروش می رساند.
بــه گــزارش روابط عمومــی بانــک اقتصادنوین، 
شــرکت ســرمایه گذاری عمران و توســعه پایدار 
ایرانیان بــه نمایندگی از بانــک اقتصادنوین قصد 
دارد امــلاک مــازاد این بانــک را از طریق مزایده 
عمومــی شــماره 30-1402 با شــرایط پرداخت 
نقد / نقد و اقســاط بــه فروش برســاند. گفتنی 
اســت، جزئیات بیشــتر در خصوص ایــن مزایده 
ســرمایه گذاری  شــرکت  اینترنتــی  ســایت  در 
 عمــران و توســعه پایــدار ایرانیــان به نشــانی
و  قابل دسترســی   www.paidariranian.ir

ملاک عمل است.

برگزاری کنفرانس پرسش و پاسخ 
سهامداران با مدیران بانک ملت

کنفرانس پاســخگویی به پرسش های سهامداران 
بانک ملــت با هدف تعامــل با ســهامداران و در 
راســتای مفــاد مــاده 18 دســتورالعمل اجرایی 
 افشــای اطلاعــات از طریــق ویدئــو کنفرانــس 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، در این کنفرانس 
که سیدکاظم چاوشــی نایب رئیس هیات مدیره، 
سید نقی شمسی معاون مدیر عامل در امور مالی، 
مریم لیلی دوســت مدیر امور مالی، حمید یادروج 
رییــس اداره کل دفتر مدیریــت و روابط عمومی، 
بهاره منصور صادقی رییس اداره کل حســابداری 
مالی، افسانه ابراهیمی رئیس اداره کل حسابداری 
مدیریــت و مصطفی امید قائمــی مدیرعامل گروه 
مالی ملت حضور داشتند، مدیران مالی بانک ملت 
به سوالات و ابهامات سهامداران پاسخ گفتند. سید 
کاظم چاوشــی، رییس هیات مدیره، با قدردانی از 
حمایت های ســهامداران و فعالان بازار ســرمایه، 
برگزاری این کنفرانس را ابتکاری از سوی سازمان 
بورس و اوراق بهادار در راستای فراهم کردن بستر 
گفت وگوی بدون واســطه و امکان برقراری ارتباط 
مدیران و سهامداران عنوان کرد و بر لزوم استمرار 
این جلســات تاکید کرد. وی، رفع ابهامات و نکات 
مالی موردنظر سهامداران را از وظایف اصلی بانک 
برشــمرد و لازمه نیل به ســوی اهداف مشترک را 
همگرایی فکری عنوان کرد و گفت: تجدید ارزیابی 
دارایی هــا موجب رفع نگرانــی و حصول اطمینان 

سهامداران خرد می شود.

گزارشاخبـــار

وزیـر راه و شهرسـازی از تـلاش ایـن وزارتخانـه، قـرارگاه 
خاتـم الانبیـا و اسـتانداری سیسـتان و بلوچسـتان بـرای 
تکمیـل راه آهـن چابهار- زاهـدان و بهره بـرداری از آن در 

سـال آینده خبـر داد.
 مهـرداد بذرپـاش بـا اشـاره بـه افتتـاح 96 کیلومتـر راه 
اصلی از کریدورهای بزرگراهی در سیسـتان و بلوچسـتان، 
اظهـار داشـت: تکمیل کریدور نوار سـاحلی جنوب کشـور 
از پروژه هـای محـوری  بـه طـول 1850 کیلومتـر یکـی 
وزارت راه و شهرسـازی در راسـتای توسـعه دریا محور در 
دولت سـیزدهم اسـت. وی افـزود: قطعـه 58 کیلومتری از 
نـوار سـاحلی که امروز افتتاح شـد بخشـی از ایـن کریدور 
بزرگراهی در جنوب کشـور اسـت که تقدیم مردم شـریف 
اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان شـد و به طور حتم توسـعه 
اقتصـادی اسـتان را به همراه دارد.وزیر راه و شهرسـازی به 
افتتـاح 38 کیلومتـر از کریـدور بزرگراهی جنوب- شـمال 
شـرق واقع در اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان اشـاره کرد 
و گفـت: ایـن اقـدام در راسـتای تکمیل کریدور شـمال به 
جنوب کشـور اسـت که در مجمـوع 96 کیلومتر راه اصلی 

بـه راه های اسـتان اضافه شـد.
بذرپـاش ارزش ایـن 96 کیلومتـر کـه امـروز افتتـاح شـد 
را 3 هـزار میلیـارد تومـان عنـوان کـرد و گفت: در سـطح 
اسـتان بیـش از 2100 کیلومتر راه اصلـی به غیر از راه های 
روسـتایی در دسـتور کار قرار دارد کـه 1850 کیلومتر آن 

بـه بهره برداری رسـیده اسـت، بخشـی در مراحل مختلف 
پیشـرفت قـرار دارنـد کـه امـروز 96 کیلومتر آن بـه بهره 
بـرداری رسـید و مابقـی به مـرور زمـان و بـا سـفر رئیـس 
جمهوری افتتاح و تقدیم مردم شـریف اسـتان سیسـتان و 

بلوچسـتان خواهـد شـد.وزیر راه و شهرسـازی همچنیـن 
بـه عملیـات اجرایـی راه آهـن چابهار-زاهـدان اشـاره کرد 
و گفـت: تمـام تـلاش وزارت راه و شهرسـازی، قـرارگاه 
خاتم الانبیـا و اسـتانداری سیسـتان بلوچسـتان این اسـت 

کـه پـروژه در سـال آینـده بـه بهـره بـرداری برسـد و کل 
مسـیر زیـر بـار عبور قطار قـرار گیـرد. خوشـبختانه منابع 
مـورد نیـاز تأمین شده اسـت و یکـی از اهداف سـفر امروز 
بازدیـد از ایـن پـروژه و رفع کسـری های این پروژه اسـت.

بذرپـاش بـا بیـان اینکه »حـدود 830 کیلومتـر از کریدور 
قـرار  بلوچسـتان  و  سیسـتان  اسـتان  در  شـمال-جنوب 
دارد«، بیـان کـرد: قطعـه چابهـار بـه زاهدان حـدود 630 
کیلومتـر اسـت. قطعـه زاهـدان به خـاش به بهـره برداری 
رسـیده اسـت و کل ظرفیت های قـرارگاه خاتم الانبیا برای 
تکمیـل قطعـه خاش بـه چابهار بـه کار گرفته شده اسـت.

وی بـا اشـاره بـه اتمـام عملیـات حفـاری تونل هـای راه 
آهـن چابهار-خـاش نیـز گفـت: بعـد از پایـان عملیـات 
لاینینـگ برخـی از تونل هـا، بـا توجـه بـه زیرسـازی خط، 
در روزهـای آینـده عملیـات ریل گـذاری بـه طـول 200 
ادامـه  کیلومتـر آغـاز می شـود.وزیر راه و شهرسـازی در 
بـه اهمیـت بنـادر واقع در اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان 
به ویـژه بندر شـهید بهشـتی چابهـار اشـاره و تصریح  کرد: 
بـا تکمیـل راه آهـن چابهار-زاهـدان، ارزش بنـدر شـهید 
بهشـتی دو چنـدان می شـود. در همیـن راسـتا برنامه های 
خوبـی بـرای سـرمایه گذاری خارجـی ارائـه شده اسـت که 
در شـرف دسـتیابی بـه قـرارداد نهایی هسـتیم و از طرفی 
نهادهـای مختلـف داخلـی نیـز از سـرمایه گذاری در ایـن 

بنـدر اسـتقبال کرده انـد.

خبر خوش وزیر راه به مردم سیستان و بلوچستان 

راهآهنچابهار-زاهدانسال۱۴۰۳بهرهبرداریمیشود

 دستیار ویژه وزیر صمت گفت: برای رفع مشکلات بازار لاستیک تلاش می کنیم 
تا توزیع را از طریق همه بســترهای ممکن از جمله عرضه در بازار و ســکوهای 

فروش مجازی انجام دهیم.
در نشستی با حضور رئیس اتاق اصناف ایران و دستیار ویژه وزیر صمت، چالش ای 

توزیع لاستیک از طریق »سامانه جامع تجارت« بررسی شد. 
سیدعلی لطفی زاده ، مشاورعالی و دستیار ویژه وزیر صمت در این نشست، گفت: 
مشــکلات به وجود آمده در بازار لاستیک ناشــی از عدم تناسب عرضه و تقاضا 
است. بر این اساس تلاش داریم به اتفاق اتاق اصناف ایران »عرضه« را به صورت 
گســترده انجام دهیم و در ادامه »توزیع« را  از طریق همه بسترهای ممکن چه 
از طریق کاسبان محلی و چه از طریق سکوهای فروش مجازی در اختیار مصرف 
کننده قرار دهیم. وی افزود: باتوجه به نزدیک شــدن به روزهای پایانی سال باید 
ارتبــاط بهتر و نزدیک تری با اصناف ایجاد کنیم تا کالاها و آنچه که برای شــب 
عید و ماه مبارک رمضان مورد نیاز مردم است به وفور در اختیارشان قرار گیرد. 
نبایــد اجازه دهیم افراد قلیلی که با نیت ســودجویی در لباس عمده فروش و یا 
خرده فروش وارد صحنه می شوند، به مردم اجحاف کنند و به اعتبار اصناف، این 

قشر شریف خدشه ای وارد کنند.
مشاورعالی و دســتیار ویژه وزیر صمت گفت: خوشــبختانه بر اساس گزارشات 
رســیده وضعیت تولید و واردات ما خوب اســت و دلیل اصلی آن این است که 
ارز بــدون وقفه و محدودیت چه برای تولید کننده و چه برای وارد کننده تامین 
می شود. به این صورت به مرور کسری بازار در حال جبران شدن است و در ادامه 
با تدبیری که آقای صفایی و ســایرین در اتاق اصنــاف ایران به خرج می دهند، 

محدودیت عرضه دو حلقه ای لاســتیک را هم برمی داریم تا آرامش بیشتری در 
بازار حاکم شود و همه این توفیقات حاصل همکاری مشترک ما است.

لطفی زاده  در ادامه به ارائه گزارشــی از واردات لاستیک پرداخت و گفت: واردات 
لاســتیک سایز 13 نسبت به سال گذشته 8 برابر افزایش یافته و این لاستیک ها 
به زودی به وفور وارد بازار خواهد شد. امیدواریم با این حجم واردات، تقلیلی که 
در ســود بازرگانی و گمرکی ایجاد شــد و اقداماتی که در جهت تامین ارز انجام 
گرفت، هرچه زودتر به قیمت مطلوب برســیم. چراکــه قیمت ما هنوز با قیمت 
مصوب فاصله دارد و این موضوع نشــان می دهد که اقدامات ما همچنان باید با 
جدیت ادامه پیدا کند.وی درباره مشــکلات اصناف برای استفاده از سامانه جامع 
تجارت بیان داشــت: طبق توافقات انجام شده برای ثبت درخواست ها در سامانه 
جامع تجارت الزامی به ثبت اطلاعات به صورت برخط نیست و واحدهای صنفی 
می توانند مــدارک و اطلاعات را از خریدار دریافت کند و در زمان مناســب آن 
اطلاعات را در ســامانه ثبت کند. بنابراین درج اطلاعات در سامانه مانعی ایجاد 
نمی کند.مشاورعالی و دســتیار ویژه وزیر صمت تاکید کرد: درباره سبد فروشی 
کارخانجات لاستیک، حتما پیگیری می کنیم که اصلا بحث سبد فروشی مطرح 
نباشد و هر ســایزی که خود عمده فروش تقاضا می کنند در اختیارش قرارشان 

بگیرد. به این ترتیب مشــکل ثبت ســفارش پس از خروج 80درصد از کالاهای 
خریداری شــده هم برطرف خواهد شــد. لطفی زاده اظهار داشت: قطعی سامانه 
عمدتا به مشکلات اینترنت باز می گردد اما برخی موارد به سامانه مربوط می شود 
که پیشــنهاد کردیم یکی از همکاران بخش سامانه در اتاق اصناف مستقر شود 
تا در صورت بروز مشــکل با ایجاد یک خط ارتباطی، مشــکل واحدهای صنفی 
برطرف شــود. وی با اشــاره به نیاز مبرم بازار به یک ســایز خاص از لاستیک، 
نسبت اقدام کارخانه ها برای تحمیل خرید سبدی لاستیک در سایزهای مختلف 
انتقاد کرد و گفت: با اینکه عمده تقاضای بازار برای تامین لاســتیک سایز 13 و 
14 اســت، کارخانه ها علی رغم آگاهی به این موضوع، لاستیک های سایزهای کم 
تقاضای خود را نیز در قاب سبد خرید به متقاضیان تحمیل می کنند. این فروش 
ســبدی و اجباری باعث شده که انبار فروشندگان مملو از لاستیک هایی شود که 
تقاضایی برای آنها وجود ندارد و این موضوع بیم احتکار را از ســوی سازمان های 

ناظر ایجاد می کند.
این درحالی اســت که فروشندگان اگر 80درصد از این سبد خریداری شده خود 
را به فروش نرسانند و خارج نکنند، امکان ثبت خرید جدید را ندارند.رئیس اتاق 
اصناف ایران در بخش دیگری از سخنان خود درباره سکوها و پلتفرم های فروش 
مجازی نیز، گفت: مدیران این پلتفرم ها عنوان می کنند که کار ثبت ســفارش و 
خرید لاستیک توســط واحدهای صنفی در پلتفرم ها انجام می شود؛ اما کارخانه 
ایــن کالاها را در اختیار واحدهای صنفی قــرار نمی دهد. موارد متعددی از این 
دست شکایت ها به اتاق اصناف ایران و تهران رسیده که موجبات نارضایتی مردم 

را نیز فراهم کرده است.

  عرضه و توزیع لاستیک 
در بازار و سکوهای اینترنتی

مجری بنیاد برکت در استان چهارمحال بختیاری گفت: 
بنیاد برکت حدود 778 طرح اشــتغال زایی در 5 منطقه 
چهارمحال بختیاری ایجاد کــرده و تا به امروز به 120 

روستا و محله شهر ورود کرده است. 
روانبخــش رئیســیان مجــری بنیاد برکت در اســتان 
چهارمحــال بختیاری در گفتگو بــا روابط عمومی بنیاد 
برکت با بیان اینکه هدف گذاری ما برای ایجاد طرح های 
اشتغال زایی در مناطق کوهرنگ، شهرکرد، سامان، اردل 
و بــن 2هزارطرح بوده اســت افزود: تا بــه امروز 778 
طرح اشــتغال زایی مورد تایید قرار گرفته و تســهیلات 

اشتغال زایی آن ها پرداخت شده است. 
به گفته وی طرح اشــتغال زایی بنیاد برکت در اســتان 
چهارمحال بختیاری در 4 دســته قرار دارد افزود: حدود 
50 درصد از این طرح ها در بخش کشــاورزی و در قالب 
زنجیره ســبز و آبی بوده و4تــا 5 درصد در حوزه دانش 
بنیــان و 30 تا 35 درصد هم در بخش گردشــگری و 
صنایع دســتی بوده اســت که خوشــبختانه استقبال 

روســتاییان از این طرح های اشــتغال زایی بسیار خوب 
بوده است. 

رئیســیان بیان کرد: عمده طرح های اشــتغال زایی در 
بخش کشاورزی مربوط به احداث سیستم آبیاری نوین، 
تامین اداوات کشاورزی، کشت گیاهان دارویی و تامین 
آب و احداث گلخانه های کوچک مقایس و پرورش قارچ 

بوده است. 
او یادآور شد: در حوزه زنجیره آبی هم طرح و تسهیلات 
برای تجهیز اســتخرهای پرورش ماهــی به متقاضیان 

پرداخت شده است. 
مجری بنیاد برکت در اســتان چهارمحال بختیاری بیان 
کرد: با اجــرای طرح های اشــتغال زایی در این مناطق 
حدود یک هزار اشــتغال مســتقیم و یک هزار اشتغال 
غیر مســتقیم ایجاد کرده اســت. وی بیــان کرد: بنیاد 
برکــت برای ایجاد اشــتغال از ابتدای امســال به 120 
روستا و محله شهر ورود کرده و اجرای این طرح های در 

بخش های مختلف همچنان ادامه خواهد داشت.

 اشتغال زایی بنیاد برکت 
مدیــر عامل مرکــز مبادله ارز و طلای ایــران با تأکید در ۱۲۰ روستای استان چهارمحال بختیاری

براینکه دلار از ســبد ارزهای مســافرتی به کشورهای 
همســایه حذف می شــود،گفت: برنامه ریزی کرده ایم 
که بتوانیم ارز کشورهای همسایه یا مقصد را در اختیار 

مسافرین ایرانی قرار دهیم.
علی ســعیدی مدیر عامــل مرکز مبادلــه ارز و طلای 
ایران اظهار داشــت: برنامه ریزی کــرده ایم که بتوانیم 
ارز کشورهای همســایه یا مقصد را در اختیار مسافرین 

ایرانی قرار دهیم.
وی افزود: اگر بتوانیم از ابتدا به مســافر ایرانی اسکناس 
کشــور مقصد را بدهیم، برای ایشــان راحت تر خواهد 
بــود؛ چرا که اگر دلار یا یورو تحویل دهیم دو بار هزینه 
تســعیر باید بپردازند که با این اقدام هزینه های آنها را 
کاهش می دهیم.این مقام مســئول در خصوص برنامه 
بانک مرکزی برای تأمین ارزهای مســافرتی سیاحتی و 
زیارتی اعلام کرد: ارز کشــور عراق بصورت دینار، کشور 
عربســتان به صورت ریال، کشــور ترکیه بصورت لیر و 
امارات به صورت درهم پرداخت خواهد شــد؛ مطالعات 

انجام شده و اقدامات اجرایی نیز پیگیری شده است. 

ســعیدی با تأکید براینکه مســافران میلیونی برای این 
کشــورها داریم و طبیعتا اینها تقاضای زیادی برای دلار 
ایجاد می کنند، تصریح کرد: ما با تمام این کشورها عملا 
مبادلات تجاری داریــم و قراردادهای پیمان های پولی 
دوجانبه را با برخی از آنهــا داریم و با برخی که نداریم 
هم بانک مرکزی در تلاش برای از سرگیری پیمان پولی 

دوجانبه است.
وی به دلارزدایی هم اشــاره و تأکید کــرد: دلارزدایی 
نه در کشــور ما بلکه در خیلی از کشــورها شکل گرفته 
اســت، نباید اینطوری تصور شود که دلارزدایی سیاست 
خاص کشــور ماســت و بحث دیپلماتیک در آن دخیل 
اســت درحالی کــه بقیه کشــورها هــم دلارزدایی را 
بخاطر ریســک های دلار شــروع کرده اند، ماهم در این 
 مســیر گام برداشــتیم و مرکز مبادله هم ایــن کار را 

شروع کرده است. 
کاری که در مرکز مبادله باید انجام شود به جمع بندی 
رسیده ولی در خصوص تأمین اسکناس های کشورهای 
هدف در حال پیگیری اقدامات اجرایی هستیم تا توسط 

بانک های عامل به مرحله اجرای نهایی برسند.

 دلارزدایی در بانک مرکزی کلید خورد

رئیس سازمان بورس خبر داد:

 برخورد جدی با مجرمان بورسی 
با همکاری پلیس امنیت

رئیس ســازمان بورس گفت: زمانی که متخلفان احساس کنند که به تخلفات و 
جرایم موجود در بازار سرمایه رســیدگی می شود، فعالیت های مجرمانه کاهش 

می یابند.
 مجید عشــقی، در مراسم آشــنایی با مفاهیم و کلیات بازار سرمایه ویژه پلیس 
امنیت اقتصادی فراجا که در محل ســازمان بورس و اوراق بهادار برگزار شد، با 
اشــاره به تفاهم نامه ســازمان بورس و اوراق بهادار و پلیس امنیت اقتصادی که 
مهرماه سال جاری به امضاء رســید، اظهار داشت: همکاری نزدیکی با مجموعه 
پلیس آغاز شده و طبق این تفاهم نامه قرار است با مجرمانی که فرایند های بسیار 

پیچیده ای در حوزه بازار سرمایه دارند، برخورد های بسیار جدی صورت گیرد.
وی، پیشــگیری از تخلفات را اولویت مهم سازمان بورس و اوراق بهادار برشمرد 
و افــزود: در مدیریت حقوقی-انتظامی، اداره ای تحت عنوان پیشــگیری در این 
ســازمان وجود دارد که وظیفه آن شناســایی جرایم، انتقال آن به معاونت های 
نظارتــی و در نهایت اصلاح رویه و قوانین مربوط به تخلف و جرم اســت. هیات 
رسیدگی به تخلفات نیز پرونده ها و شکایات را جمع بندی و علت تکرار تخلف ها 

را آسیب شناسی می کند.

وی با تاکید بر اینکه در ســازمان بورس تمامی رویه ها اصلاح و آموزش های لازم 
به ذینفعان ارائه و وظایف هر کدام مشخص می شود، گفت: وقوع برخی تخلفات و 
جرایم در حوزه شرکت های بورسی و اعضای هیات مدیره آن به یکی از مشکلات 
سازمان بورس تبدیل شده که تعقیب کیفری آن ها در سازمان و یا محاکم انجام 
می شــود.رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه بر بحث پیشیگری از وقوع 
جرایم و تخلف در بازار ســرمایه تاکید کرد و افــزود: با توجه به جمعیت حدود 
85 میلیــون نفری ذینفعان بورس و بازار ســرمایه، اهمیت برخورد با تخلفات و 
برخــی جرایم که منافع افراد زیادی را به خطر می اندازد، قابل توجه اســت چرا 
که حمایت از حقوق ســهامداران اصلی ترین وظیفه ســازمان بوده و بهتر است 

با شناخت برخی ساختار های مختلف، وظایف خود را به درستی انجام دهیم.
وی تصریح کرد: فعالیت غیرمجاز برخی نهاد های مالی در استان ها به یکی از جرایم 
اصلی در بازار سرمایه تبدیل شده و شاهد پذیره نویسی های عمومی از سوی برخی 
افراد حرفه ای و یا شرکت هایی در استان ها هستیم که بدون مجوز سازمان بورس 
اقدام به پذیره نویســی کرده و منافع مردم را به خطر می اندازند.عشقی تاکید کرد: 
پذیره نویســی عمومی تحت هر عنوانی باید با مجوز سازمان بورس و اوراق بهادار 
باشد که با توجه به پرونده های مختلف در این زمینه، این سازمان از پلیس امنیت 

اقتصادی درخواست کمک و رسیدگی به این پرونده ها را دارد.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار بر توسعه ســرمایه گذاری غیر مستقیم در 
ســطح بازار سرمایه تاکید کرد و گفت: یکی از برنامه های اصلی و جدی سازمان 
بورس، این اســت که با کمک نهاد های مالی تحت نظارت سازمان و بهره مندی 
از ابزار های مالی جدید و همچنین صندوق های ســرمایه گذاری، سرمایه گذاری 

غیر مســتقیم در بازار سرمایه را توسعه دهد.وی ایجاد بستر های لازم به منظور 
مشارکت مردم در پروژه های واقعی و یا فعالیت های اقتصادی را از دیگر قدامات 

سازمان بورس برشمرد.
عشــقی برخورد قانونی با پذیره نویسان متخلف را اقدام مهم دیگر سازمان بورس 
ذکر کرد و توضیح داد: به منظور ایجاد بستر و فضایی امن برای سرمایه گذاری های 
مردم، با پذیره نویســان متخلف برخورد می شــود تا سهامداران در فضای شفافی 
سرمایه گذاری کنند.رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه صحبت های خود 
به تفاهم نامه آموزشی با پلیس اشاره کرد و گفت: پس از دوره آشنایی با مفاهیم 
و کلیات بازار سرمایه ویژه پلیس امنیت اقتصادی، با تشکیل گروه های کوچک و 
تخصصی، روند همکاری و تعامل سازمان بورس و پلیس ادامه خواهد یافت و امید 
می رود در بحث مستندسازی پرونده ها نیز اقدامات قابل توجهی صورت گیرد.وی 
بیان کرد: با اســتفاده از ظرفیت بازار سرمایه می توان تمام اشخاص تحت نظارت 
شرکت های بورسی و نهاد های مالی را که ممکن است پرونده هایی داشته باشند بر 
اساس مستندات به درستی پیگیری کرد. البته ناگفته نماند، برخورد های تخلفاتی 

از مجازات هایی که در دادگاه اعمال می شود، بازدارنده تر است.
عشــقی مطرح کرد: در بحث مربوط به تحقیقات مقدماتی و تعقیب متهمان نیز 
همکاری ها باید گســترده تر شود و با ساز و کار روان تر و فرایند مشخص تر، روند 
همکاری ها تسریع یابد. زمانی که متخلفان احساس کنند که به تخلفات و جرایم 
موجود در بازار سرمایه رسیدگی می شود، فعالیت های مجرمانه کاهش می یابند و 
فضای سالم تری با همکاری پلیس امنیت اقتصادی در بازار سرمایه ایجاد خواهد 

شد و مشارکت مردم در سرمایه گذاری ها نیز افزایش می یابد.                   


